
 

Raadsvoorstel 

 

 

Onderwerp  IJsbaan Noordlaren nieuwe toplaag    

Telnr.  14 050    Bijlagen 0 

Registratienummer  9387-2024  

Classificatie  
 Openbaar  Geheim  Vertrouwelijk (bij gebruik van 

persoonsgegevens) 
    

Portefeuillehouder  Jon gm an    

Langetermijn agenda (LTA) 
Raad 

 
LTA ja:  Maand 3 Jaar 2024 
LTA nee:  Niet op LTA 

 

Voorgesteld raadsbesluit    

De raad besluit: 

I. voor groot onderhoud van de toplaag van de IJsbaan Noorlaren een budget ter beschikking te 

stellen van € 158.000,-- en dit te dekken uit:  

a. de te ontvangen specifieke uitkering sport btw van € 25.000,--; 

b. eigen bijdrage vanuit de IJsvereniging De Hondsrug van € 25.000,--; 

c. een bijdrage uit het wijkwethoudersbudget Haren van € 20.000,--; 

d. het resterende bedrag van € 88.000,- te onttrekken uit de reserve (Co)investeringsfonds; 

II. de gemeentebegroting 2024 op deelprogrammaniveau overeenkomstig te wijzigen. 

 

   

 

 
Samenvatting     

Noordlaren heeft met  de skeeler- en ijsbaan in Noorlaren (1997) een multifunctioneel sportterrein met 

sport- en beweegmogelijkheden voor jong en oud. Ook in de winters zonder langere vorstperioden 

bleken de vele vrijwilligers van IJsvereniging De Hondsrug en Stichting Beheer Sportcomplex 

Noordlaren in staat om de ijsvloer snel te prepareren. Zij zetten daarmee Noodlaren op de landelijke 

kaart voor het marathonschaatsen. De IJsbaan wordt bij winterse omstandigheden ook door vele 

schaatsliefhebbers uit de gemeente en regio goed bezocht. De baan is echter versleten en voor het groot 

onderhoud (toplaag) is € 158.000,-- nodig, zodat de skeeler- en ijsbaan weer veilig gebruikt kan worden. 

Het sportterrein krijgt ook een impuls door een trimbaan die hier door een bewonersinitiatief onder de 

vlag van Stichting Beheer Sportcomplex Noordlaren wordt gerealiseerd. Hierdoor kan er nog meer 

gesport worden. Tevens gaan we samen met de ijsvereniging naar de lichtmasten kijken.  
 

 

B&W-besluit d.d.: 16 januari 2024 
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Vervolg voorgesteld raadsbesluit 

- 
 
Aanleiding en doel    

Eind 1997 is in Noordlaren een skeeler- ijsbaan gerealiseerd met een asfalt ondergrond. Daarmee ontstond in 

het dorp op een centrale plek achter de school, een multifunctioneel sportterrein om het hele jaar door te 

sporten voor jong en oud. Naast het skeeleren en schaatsen wordt het terrein gebruikt voor handbal, voetbal, 

basketbal, skaten, fietsen en bootcamp. Het gebouw van de school wordt niet meer voor onderwijs gebruikt 

maar als een multifunctioneel centrum, een belangrijke ontmoetingsplek voor het dorp.  

 

De huidige asfaltlaag op de baan is verouderd en versleten en heeft scheuren. Door de geleidelijke slijtage 

van het asfalt is het de laatste jaren steeds moeilijker gebleken om een goede ijslaag te realiseren en te 

behouden. Hierdoor werd er minder geschaatst en verloor Noordlaren de strijd voor het organiseren van de 

eerste landelijke marathon op natuurijs in 2023. Wij hebben op 28 maart 2023 een collegebezoek gebracht 

aan het dorp Noordlaren waar we onder andere met de ijsvereniging hebben gesproken over deze 

problematiek. De baan heeft groot onderhoud nodig voor de toplaag en er ligt een wens om ook de lampen te 

vervangen door ledlampen.  

 

Hiervoor hebben de Stichting en IJsvereniging De Hondsrug contact gezocht met de gebiedsmanager. In dit 

gesprek heeft de ijsvereniging een verzoek gedaan voor financiële ondersteuning aan de gemeente bij het 

toekomstbestendig maken van de baan. Vanuit de interne organisatie hebben we gekeken naar de 

mogelijkheden om een witte reflecterende asfaltlaag te realiseren. Daarnaast is er vanuit de dorpsbewoners 

een eigen initiatief genomen om een trimbaan van natuurelementen rondom de ijsbaan te plaatsen. Het 

daarmee gemoeide van € 30.000,-- hebben de bewoners met subsidies en fondsen zelf weten te bekostigen.   

Er is al een vergunning verleend voor deze trimbaan en er is overleg geweest met de stichting van het 

sportcomplex. Omdat we het dorpsbelang belangrijk vinden, hebben we een gezamenlijk dekkingsvoorstel 

voor de kosten van het genoemde groot onderhoud die we aan uw raad willen voorleggen.  

 
Kader     

-(Co)investeringsfondssportaccommodaties (raad 30-11-2016) 

-Bestuursakkoord Haren, Ten Boer en Groningen (2019) 

-Sport- en Beweegvisie 2021+ (raad 28-10-2020, nr. 439520-2020) 

-Herijking kader (Co)investeringsfonds (raad 29 november 2023) 

-Meerjarenprogramma Sport & Bewegen 2021-2025  
 
Argumenten en afwegingen     

In de zomer wordt de baan in Noordlaren gebruikt om te skeeleren en in de winter wordt bij voldoende vorst 

de baan geprepareerd tot natuurijs. De ijsbaan in Noorlaren staat alom bekend vanwege de marathons op 

natuurijs, georganiseerd door de IJsvereniging De Hondsrug en het stichtingsbestuur van het sportcomplex. 

De ijsbaan in Noordlaren is met de huidige klimaatverandering wel de enige baan die snel ijs kan realiseren, 

omdat zij werken met een techniek waarbij een waterlaag bij twee dagen vorst al voldoende bevroren is om 

op te kunnen schaatsen. Dit komt door de lichtere kleur van de toplaag die minder snel de warmte van de zon 

opneemt, waardoor de ijsvloer behouden blijft. De ijsbaan heeft een lengte van 333,33 meter en is in erfpacht 

uitgegeven aan de Stichting Beheer Sportcomplex Noordlaren op 24 augustus 1998. De baan heeft groot 

onderhoud nodig (toplaag) en de ijsvereniging heeft de wens geuit om de conventionele lampen rond de baan 

te willen vervangen door ledlampen.  

 

Aangezien wij onvoldoende zicht hebben op de kwaliteit van de masten en het gebruik van de lampen hebben 

wij de ijsvereniging voorgesteld om de masten eerst te laten keuren en te onderzoeken wat de benodigde 

lichtsterkte is. Aan de hand van dit onderzoek zullen we de vereniging adviseren over de verlichting. De 

ijsvereniging heeft hiermee ingestemd.  
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Omdat er te weinig geld is gespaard door de Stichting en de ijsvereniging om het groot onderhoud uit te 

voeren, willen wij éénmalig helpen om de baan en daarmee het sportcomplex toekomstbestendig en veilig      

te maken door een witte reflecterende asfaltlaag te realiseren. Wij stellen voor om éénmalig het groot 

onderhoud van de toplaag uit te voeren en samen met de vereniging naar de lichtmasten en de verlichting te 

kijken. De keuring van de lichtmasten voeren wij zelf uit om er zeker van te zijn dat het sportcomplex veilig 

en toekomstbestendig is. Wij zullen de ijsvereniging ook adviseren over hun wens om de verlichting te 

verduurzamen. Hiervoor zoeken wij een aantal zaken uit. De kosten voor dit groot onderhoud en de keuring 

van de masten bedragen € 158.000,--. Wij stellen voor dit te dekken uit de Specifieke Uitkering Sport btw    

ad € 25.000,-- , een eigen bijdrage van IJsvereniging De Hondsrug ad € 25.000,--, een bijdrage uit het 

wijkwethoudersbudget Haren ad € 20.000,-- en een onttrekking uit de reserve (Co)investeringsfonds van         

€ 88.000,--. Er zullen goede afspraken worden gemaakt met de Stichting Beheer Sportcomplex Noordlaren 

voor het onderhouden van de baan en het reserveren van vervangingsmiddelen, zodat dit voor de toekomst 

geborgd wordt.  

 

Dit verzoek is tevens een mooie aanleiding om van alle natuurijsbanen in de gemeente Groningen een 

overzicht te maken met de daarbij behorende afspraken, zodat we op basis daarvan kunnen toewerken naar 

zoveel mogelijk éénduidige afspraken voor de natuur ijsbanen. 

 

 

 
Maatschappelijk draagvlak en participatie     

Het sportcomplex heeft een grote maatschappelijke waarde voor het dorp. Door de multifunctionele inrichting 

van het complex en de naaste voorzieningen bevordert dit de sociale- en ontmoetingsfunctie. De bewoners 

hechten hier veel waarde aan en dit heeft tevens geleid tot een mooi initiatief, namelijk de realisatie van een 

trimbaan op het terrein. Kortom deze plek draagt daarmee nog meer bij aan het bevorderen en behouden van 

Sportief Kapitaal, het belangrijkste uitgangpunt van de Sport- en Beweegvisie 2021+. Zowel vanuit 

IJsvereniging De Hondsrug, het Gebiedsteam Haren en vanuit Sport vinden we dit initiatief van groot belang 

voor de dorpskern Noordlaren en omgeving, tevens een belangrijk aandachtspunt in het Bestuursakkoord van 

de herindeling van de gemeenten Haren, Ten Boer en Groningen uit 2019. De Sportkoepel is gevraagd naar 

hun zienswijze, zij hebben laten weten dat het goed is dat de ijsbaan wordt aangepakt. 

 
Financiële consequenties     

Zoals hierboven aangegeven moet er groot onderhoud plaatsvinden voor de toplaag van de IJsbaan 

Noordlaren. Tevens keuren we de lichtmasten. De kosten voor dit groot onderhoud bedragen €158.000,--.  

 

Deze kosten dekken we als volgt: 
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a. de te ontvangen specifieke uitkering sport btw van € 25.000,-- 

b. eigen bijdrage vanuit de IJsvereniging De Hondsrug van € 25.000,-- 

c. een bijdrage uit het wijkwethoudersbudget Haren van € 20.000,-- 

d. het resterende bedrag van € 88.000,- te onttrekken uit de reserve (Co)investeringsfonds. 

 

Dit heeft de volgende begrotingswijziging tot gevolg: 
 

 
 
Overige consequenties     

Geen 
 
Vervolg     

Zodra uw raad het raadsvoorstel heeft vastgesteld, gaan we starten met de voorbereidingen om de baan gereed 

te hebben voor de winter van 2024. 
 
Lange Termijn Agenda     

6 maart 2024 
 

 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

 

burgemeester,    secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Dit raadsvoorstel is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 
 


